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Správy  
  22. 12. 2023, 2:00, Relácia: Správy, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 33 387 GRP: 0,74 OTS: 0,01 AVE: 1931 EUR 

[strojový prepis] …Pozostalým po obetiach vyjadrila úprimnú sústrasť, aj spolužiakom a spolužiačkam vedenie Filozofickej fakulty
univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach prijalo správu o tragickej streľbe v budove svojej partnerskej fakulty s hlbokým
zármutkom a ľútosťou a rovnako vyjadrilo úprimnú sústrasť rodinám obetí a solidaritu kolegyniam, kolegom, študentkám a študentom…
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Študentky a študenti Právnickej fakulty UK ukázali príklad hodný nasledovania  
  22. 12. 2023, 7:42, Zdroj: dennikn.sk , Vydavateľ: N Press, s.r.o., Autor: Ján Mazák, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 217 388 GRP: 4,83 OTS: 0,05 AVE: 1983 EUR 

Autor je profesor Ústavu medzinárodného práva a európskeho práva Právnickej fakulty UPJŠ v Košiciach

Išiel som si oči vyočiť. Dôvodom bol list študentiek a študentov Právnickej fakulty Univerzity Komenského dekanovi fakulty Eduardovi
Burdovi. Ďalšie prekvapenie nasledovalo. Viac ako dve stovky študujúcich neváhali pripojiť svoj podpis. Neviem, azda je ich už aj viac.

Ako univerzitný profesor som sa nemohol vyhnúť napísaniu nasledujúcich pár riadkov.

Tvrdé slová verzus kultivovaný text

List je reakciou na niektoré tvrdé vyjadrenia dekana Burdu na adresu Úradu špeciálnej prokuratúry. Slová, ktoré použil, sú ťažko
pochopiteľné. Zločinecká skupina. Potenciálny kriminogénny faktor, nízka kvalita, manipulácia s trestnými konaniami.

Oproti jazyku použitému dekanom fakulty stojí kultivovaný text. Jeho signatári neútočia na akademického predstaviteľa svojej alma
mater. Žiadajú len otvorenie diskusie. O témach, ktoré dekan Burda komunikoval podľa časti študentskej obce bez odborných
argumentov, dôkazov a overiteľných dát. Využijúc pritom významnú pozíciu v akademickom svete, zdôrazňujúc, že je dekanom, ako to
povedal jeden z ústavných činiteľov, najprestížnejšej právnickej fakulty na Slovensku.

Podpísaným prekáža aj to, že kritika na stanovisko dekana fakulty robí aj z nich terče. Bez toho, aby sa mohli účinne brániť. Diskutovať,
argumentovať a hľadať správne odpovede.

Dekan sa postavil k ich požiadavkám čelom. Diskusia sa otvorí. Hoci až v januári.

List vzbudzuje nádej, úctu a rešpekt

Bolo by nosením dreva do lesa, ak by som sa začal rozpisovať o tom, koľko odvahy, osobnej statočnosti stálo pri zrode myšlienky
napísať taký list dekanovi fakulty. Tej fakulty, na ktorej autori študujú.

Ešte ťažšie bolo podľa mňa nájsť vhodné formulácie. Bez[lock] útokov, výčitiek, urážok, hoci skrytých a dehonestujúcich úsudkov.
Podarilo sa.

Odvahu študentiek a študentov a spôsob oslovenia dekana Burdu považujem za mimoriadne hodnoty. Ukazujú, že slovenské právnictvo
môže mať pred sebou skvelú perspektívu. U človeka, ktorý sa živí právom, sa totiž predpokladá, že bude statočný, odvážny, slušný,
dbajúci na pravdu, odporujúci každému zlému úmyslu a chápajúci, že dávne slová Celsia o tom, že právo je umenie dobrého a
spravodlivého, sú aktuálne dodnes.

Kontraproduktívne znevažovanie a trochu neistoty

Signatári listu sa dočkali aj britkého odmietnutia. „Ak má mať študent s pubertálnymi vyrážkami na nose prednosť pred dekanom
právnickej fakulty a určovať, čo je pravda a čo nie, Boh ochraňuj túto krajinu,“ napísal premiér Robert Fico.

Výrok znevažujúci a zbytočný. Študent Janiga dozaista neprahne po prednosti pred názormi dekana, už vôbec neprichádza do úvahy
jeho ambícia určovať, kde je pravda a kto je jej nositeľom. Chce len hovoriť o veciach všeobecného záujmu, ktoré sa týkajú aj jeho.
Takých, o ktorých postupne nadobúda vedomosti štúdiom na právnickej fakulte. Nič viac, nič menej. Legitímna požiadavka.

Trochu lepšie sa čítala výzva dekana Burdu. Vyzval študentov a kolegov, aby sa nezapájali do mediálnych hier až do zasadnutia
akademického senátu. Dodal: „Samozrejme, platí tak ako vždy, všetci máme slobodu slova a nikto nesmie byť poškodzovaný za svoj
názor, či je to študent, alebo učiteľ, alebo iný zamestnanec…“

Popravde, nie som si istý, či by sa mali akademické debaty viazať na nejaké zasadnutie senátu. Dišputy o takých a podobných
problémoch by mali byť viac-menej spontánne, za účasti relevantných činiteľov, neformálne, bez šermovania titulmi, funkciami a
postavením. A kontinuálne. Až do vyčírenia konfliktu. Do formulácií potvrdzujúcich, že pravda nie je jediná, nikto ju nemôže považovať za
vlastníctvo, naopak, ide o hodnotu, ktorá posúva kvalitu verejnej, akademickej, ba aj politickej rozpravy na úroveň nevyhnutnú na
univerzitnej pôde.

Podpora ako výraz uznania

Zdá sa, že študentky a študenti Právnickej fakulty UK ukázali modus operandi hodný nasledovania. Spojili nesúhlas s vyjadrením čelného 
predstaviteľa fakulty s ozaj decentným listom. Plným slušne formulovaných výhrad, úvah a návrhov, ako zabrániť, aby ich rodná fakulta 
neniesla na sebe biľag svojvoľných, málo kompetentných a nepodložených stanovísk, dopadajúcich aj na čistotu ich absolventských
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diplomov.

Zasluhujú si plnú podporu.

Univerzita Komenského v&nbsp;Bratislave. Foto – TASR

Autor: Ján Mazák
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Ostaňte sviatočne naladení: Vyraziť môžete na lákavé víkendové podujatia v Košiciach  
  22. 12. 2023, 9:00, Zdroj: kosice.dnes24.sk , Vydavateľ: internet.sk, a. s., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 2 369 GRP: 0,05 OTS: 0,00 AVE: 322 EUR 

Pozrite si naše tipy na tento víkend v Košiciach. Kam si vyraziť?

Zdroj: TASR/František Iván

Klzisko Alejová

22. – 23. december, Športovo-zábavný areál Alejová 2

Časy verejného korčuľovania sú nasledovné:

piatok 22. 12. od 14.00 – 15.30 hod. , od 16.30 – 18.00 hod. , sobota 23. 12. od 10.00 – 11.30 hod. , od 12.20 – 13.50 hod. , od 14.40 –
16.10 hod. , od 17.00 – 18.30 hod.

Vianočný pop-up Red Velvet Cake Bar

každý deň od 15.00 hod., Red Velvet Cake Bar, Hlavná 74

Príďte ochutnať výnimočné dezerty, vypiť si v kľude kávu a vaše ratolesti sa môžu spoločne zahrať v nachystanom detskom kútiku.
Večer, ako inak, bude ponúknuté aj vínko, rôzne drinky či niečo malé pod zub.

Manastay Vianoce 2023

piatok 22. decembra o 17.00 hod., Súkromná Stredná Odborná Škola Ekonomická, Tajovského 15

Pripravená je pre vás vianočná atmosféra spojená s jógou, kde si oddýchnete, načerpáte silu a pokoj do nasledujúcich dní.

Program:

17.00 – 18.30 Joga s Adrianou Seidler

Prestávka – Ceremoniálne kakao

18.30 – 19.30 Soundhealing a meditácia s Tini Varholík

HC Košice – HK Dukla Ingema Michalovce

22. december o 17.30 hod., Steel Aréna

Východniarske hokejové derby.

Noc v džungli

22. december o 18.00 hod., Botanická záhrada UPJŠ v Košiciach

Komentovaná prehliadka so sprievodcom, v skleníku po zotmení. Nezmeškajte zážitok a spoznajte tropické rastliny v atmosfére svetiel.

Netradične tradičné Vianoce

22. december o 18.00 hod., OhniskO Fire Dining & Brew Bar

Nalaďte sa na tú správnu vianočnú atmosféru, pripravený bude pre vás večer plný zábavy.

Netradičná kapustnica, pečený moriak, víno či rôzne drinky vás čakajú v tento deň a na tomto mieste.

Láska nebeská

22. december o 18.00 hod., Kino Úsmev

Obnovená premiéra vianočného hitu Láska nebeská – po 20 rokoch opäť v kinách!

Shamrock Redheads – Christmas
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22. december o 19.00 hod., Guitar cafe

Koncert tesne pred Vianocami v krásnych priestoroch Guitar Cafe v spoločnosti Shamrock Redheads.

Vianočný koncert THE MOON Society

22. december o 19.00 hod., Cathedral – caffé & crêpes

V príjemnej atmosfére vám zahrá tie najobľúbenejšie a najznámejšie skladby kapela The Moon Society .

Vianočný bazár značkového oblečenia a doplnkov

23. december o 10.00 hod., Kino Úsmev Košice

Kino Úsmev Vás pozýva na dopoludnie v spoločnosti a osvieženie svojho šatníka.

Predvianočné popoludnie v SteelParku

23. december o 14.00 hod., Kasárne/Kulturpark

SteelpPark – park vedy si pre vás a vaše deti pripravil ešte jednu vianočnú lekciu programovania Lego robotov. A aby ste sa nenudili,
nachystaný je aj workshop Čarovné zimné experimenty , v čase od 15.30 hod.

Wonka

23. december o 20.00 hod., Kino Úsmev

Wonka – britsko-americký fantasy muzikál z roku 2023 režiséra Paula Kinga.

USA, 2023, 116 min

Winter Party Tour 2 Days

23. december o 21.00 hod., Retro Cult Club

Párty, ktorá píše svoju históriu od roku 2017.

Foto: ilustračné

Zdroj: Dnes24.sk

Autor: Global24 s.r.o.
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Na tragédiu v Prahe reagujú aj naši rektori: Mali by sme zvážiť psychologické testy  
  22. 12. 2023, 14:28, Zdroj: korzar.sme.sk , Vydavateľ: Petit Press, a.s., Autor: Lenka Haniková, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové

slová: Daniel Pella, rektor UPJŠ
Dosah: 62 343 GRP: 1,39 OTS: 0,01 AVE: 1222 EUR 

Na tragédiu v Prahe reagujú aj naši rektori: Mali by sme zvážiť psychologické testy

Chcú sa zaoberať bezpečnosťou.

Praha po tragickej streľbe (27 fotografií)

VÝCHODNÉ SLOVENSKO. Na tragickú udalosť v Prahe reagujú aj z univerzít na východnom Slovensku.

Štrnásť obetí zabil a ďalších 25 ľudí zranil útočník vo štvrtok poobede na pražskej Filozofickej fakulte na Univerzite Karlovej v Prahe.

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach (UPJŠ) vyjadrila solidaritu na svojich webových stránkach, kde ponúkli českej univerzite v
prípade potreby pomoc.

Rektor UPJŠ Daniel Pella hovorí, že každého táto správa zasiahla na tom najcitlivejšom mieste. A to aj vzhľadom na to, že sa to stalo
pred vianočnými sviatkami.

„Rodiny stratili synov a dcéry, priatelia stratili priateľov. Takáto tragédia sa v našom okolí medzi mladými ľuďmi ešte nestala.“

Rektor Prešovskej univerzity Peter Kónya hovorí, že sú na univerzite udalosťou hlboko otrasení.

„Súcitíme s našimi kolegami a študentmi v Prahe. Poslali sme im aj úprimnú sústrasť venovanú celej akademickej obci.“

Aj Technická univerzita v Košiciach (TUKE) je hlboko otrasená tragédiou, ktorá sa stala v Prahe.

„Naše myšlienky sú s rodinami a priateľmi obetí. Zatiaľ však nemáme detailné informácie, vývoj situácie budeme sledovať,“ reagoval
kancelár TUKE Jakub Palša.

Slovenských študentov tam nemajú

Z UPJŠ nie je v súčasnosti podľa rektora žiaden študent na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity na výmennom študijnom pobyte.

Technická univerzita v Košiciach nemá vzhľadom na zameranie študijných programov bilaterálnu zmluvu s Filozofickou fakultou
Univerzity Karlovej v Prahe, študentov tam teda nemá.

Súvisiaci článok Súvisiaci článokAko prebiehal útok v Prahe: Evakuovali vedľajšiu budovu, útočníka už predtým podozrievali Čítajte
Prístupné sú zo zákona

Tragická udalosť v Prahe otvorila aj otázku bezpečnosti na školách ako verejných inštitúciách.

Rektor Pella vysvetľuje, že budovy univerzít sú zo zákona prístupné a otvorené verejnosti.

Napríklad do univerzitnej knižnice či na akademický senát môže prísť aj široká verejnosť.

Uzatvorenie univerzít len pre študentov či zamestnancov je tak podľa neho veľmi predčasná otázka.

Navyše, v tejto situácii by to ani nepomohlo, keďže útočníkom bol 24-ročný študent fakulty.

„Treba si k tomu sadnúť s ministrom školstva Tomášom Druckerom (Hlas) a hovoriť o tom, aké sú ambície. Zmýšľanie je však také, že
bezpečnosť je na prvom mieste."

Doteraz však podľa neho hovorili skôr o dátovej bezpečnosti, teda aby sa hackeri nenabúrali do univerzitných systémov.

Pella však chce do týchto debát zakomponovať aj fyzickú bezpečnosť.

Kamery a alarmy

Prvé rokovanie Pellu s ministrom Druckerom chce zamerať práve na tému bezpečnosti na univerzitách.

„Je to dôležité pre všetkých, od vedy a výskumu až po študentov a zamestnancov. Musíme ich chrániť najviac, ako sa dá."

Na univerzite majú teraz napríklad kamerové systémy.
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„Opatrenia robia aj v Amerike, a to s omnoho väčšími finančnými prostriedkami, a aj tak sa to tam na univerzitách stále deje. Preto si
myslím, že táto úloha nebude ľahká, ale určite námety pre pána ministra budeme mať.“

Na našich univerzitách, našťastie, nemajú podobné skúsenosti. Palša z Technickej univerzity v Košiciach aj vzhľadom na to konštatuje,
že prístup k bezpečnosti je zatiaľ obmedzený.

„Ale snažíme sa zaistiť ochranu pomocou kamerových systémov a alarmov,“ hovorí.

Napríklad na vrátniciach Technickej univerzity v Košiciach prebiehajú priebežné kontroly, no jej bránami prejde denne veľké množstvo
ľudí a navyše v rôznych objektoch.

„Nie je možné zaistiť dohľad tak, aby každý jednotlivec, ktorý vstupuje do areálu alebo budovy, bol individuálne kontrolovaný,“ tvrdí Palša.

Okrem toho tu svoju rolu zohráva aj spomínaný fakt, že univerzita ako verejná inštitúcia nemá právo zakazovať vstup do jej areálu a
budov.

Rektor Prešovskej univerzity Peter Kónya hovorí, že sa chcú bezpečnostnými krokmi zaoberať v novom roku.

Súvisiaci článok Súvisiaci článokŠtrnásť obetí streľby. Českom otriasla najhoršia masová vražda v dejinách Čítajte Psychologické testy

Podľa rektora Pellu by sa mala zvážiť a prehodnotiť jedna vec, a to podmienka psychologických testov pre študentov, ktorí sa na
univerzitu hlásia. Malo by sa to podľa neho robiť v rámci prijímacích pohovorov.

„Nemusel by to byť zlý nápad. Skôr si myslím, že by sa to malo robiť ešte pred prijímacou skúškou, bol by to istý spôsob selekcie.“

V prípade, že človek vykazuje určité prvky duševného ochorenia alebo tendencie k duševnému ochoreniu, dalo by sa to podľa neho zistiť
ešte pred nástupom študenta na školu.

„Len to je na dlhšiu debatu. Pretože niečo nariadiť, to ešte neznamená, že to bude v praxi stopercentne realizované. Ide o to, aby sa veci
aj realizovali.“

Autor: Lenka Haniková
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Svet okolo nás  
  22. 12. 2023, 14:42, Relácia: Svet okolo nás, Stanica: Rádio Regina (východ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Fakulty a ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Martin Pizňak
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 413 EUR 

[strojový prepis] …O škorici a škoricovník och sa tlnka deškova zhovárala s botanikom Martinom piznákom. Škody sú. Tak isto všetci
poznáme ako tie rolované zvitky, ktoré sa používajú v kuchyni. Avšak testujú sa predovšetkým dva druhy škoricovníkov.…
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Úprimnú sústrasť obetiam pražskému útoku vyjadrili aj východoslovenské univerzity  
  22. 12. 2023, 16:40, Zdroj: kosiceonline.sk , Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: UPJŠ, vedenie UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
Dosah: 5 229 GRP: 0,12 OTS: 0,00 AVE: 461 EUR 

Východ Spravodajstvo

Všetky tento hrozný čin odsúdili.

Včerajšie (21.12.) nešťastie na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity v Prahe ochromilo verejnosť. V predvianočnom období prišlo po
streľbe o život 15 ľudí a desiatky sú zranení. Sústrasť vyjadrila okrem iných aj priamo dotknutá akademická obec.

„Nezmyselný a nepochopiteľný čin jednotlivca v priebehu niekoľkých minút zničil životy ľudí, ktorí považovali akademickú pôdu za
bezpečnú a slobodnú. Ochromil život v rodinách obetí aj zranených a prinútil aj všetkých ostatných, slušných ľudí, aby v predvianočnom
zhone spomalili a stíchli. Vyvolal otázky, na ktoré nepoznáme odpovede, ale budeme ich musieť hľadať. Nedovoľme, aby sa naše školy,
pracoviská, ulice a parky stali nebezpečnými miestami, “ uviedla hovorkyňa Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie (UVLF)
Zuzana Bobriková

Doplnila, že sa v univerzitných stratégiách snažia budovať spoločné zdravie ľudí, zvierat a životného prostredia. Udalosti z posledných
mesiacov však podľa nej len potvrdzujú, že svet musí začať riešiť svoje psychické zdravie. Nenávisť a xenofóbia totiž prinášajú stále viac
zla a radikalizmu.

Sústrasť vyjadrili aj východoslovenské univerzity / TASR

Technická univerzita v Košiciach (TUKE) vyjadrila hlbokú ľútosť a úprimnú sústrasť pozostalým tragédie, ktorá sa odohrala na Univerzite
Karlovej v Prahe:

„Odsudzujeme tento hrozný násilný čin, ktorý sa udial na akademickej pôde Filozofickej fakulty Univerzite Karlovej v Prahe a vyjadrujeme
úprimnú podporu Univerzite Karlovej, jej zamestnancom a študentom, ako aj všetkým, ktorých sa táto ľudská tragédia týka.“

Vedenie UPJŠ tiež vyjadrilo sústrasť Karlovej univerzite:

„S hlbokým zármutkom sme prijali správu o tragédii, ktorá sa dnes odohrala na Karlovej univerzite v Prahe. Naše myšlienky sú s
pozostalými a všetkými, ktorí boli postihnutí touto strašnou udalosťou. Odsudzujeme tento desivý a násilný čin a dávame najavo našu
podporu všetkým zamestnancom a študentom Karlovej univerzity, ako aj celému bratskému českému národu. Stojíme pri vás, pripravení
ponúknuť pomoc a podporu.“

Aj Prešovská univerzita v Prešove vyjadrila hlbokú a úprimnú sústrasť členom akademickej obce spriatelenej Karlovej univerzity,
rodinám, spolužiakom a blízkym, ktorých zasiahla tragédia.

Autor: RÁDIO KOŠICE

Autor: Autor: RÁDIO KOŠICE
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Správy  
  22. 12. 2023, 17:00, Relácia: Správy, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát

UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella
Dosah: 33 387 GRP: 0,74 OTS: 0,01 AVE: 2056 EUR 

[strojový prepis] …Na tragédiu v Prahe reaguje aj rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella, ktorý hovorí, že je
nutné rokovať nielen o dátovej bezpečnosti univerzitných systémov, ale aj o fyzickej bezpečnosti na školách.…
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Česká polícia podrobne informovala o zásahu na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity kde útočník vraždil  
  22. 12. 2023, 18:00, Relácia: Rádiožurnál o 18:00, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella
Dosah: 33 387 GRP: 0,74 OTS: 0,01 AVE: 6534 EUR 

Marián Žáry Kukelka, moderátor

Česká polícia podrobne informovala o zásahu na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity, kde útočník zavraždil 14 ľudí a desiatky ďalších
zranil. Polícia zverejnila aj video priamo zo zásahu a informovali aj o problémoch, ktoré spôsobujú dezinformácie. Silové zložky do
nového roku sprísnia ochranu takzvaných mäkkých cieľov teda miest na ktorých sa zdržiava väčšie množstvo ľudí. Česká polícia
analýzou potvrdila, že útočník vraždil aj v Klánovickom lese pri Prahe, kde o život prišiel muž a dieťa.

Boris Kršňák, redaktor

Česká polícia aj ministerstvo vnútra sa snažia od začiatku včerajšieho vražedného útoku informovať verejnosť čo najskôr a čo
najpodrobnejšie. Dnes zverejnili aj video zo zásahu.

video zo zásahu

„Drž sa prosím ťa na 4.poschodí, zatiaľ my vykonáme prehliadku“. „Drž chodbu tu áno?“ „Informácia, je na streche!“

Boris Kršňák, redaktor

Minister vnútra Vít Rakúšan dnes spresnil aj počet obetí, pretože sa často používali iba približné čísla.

Vít Rakúšan, český minister vnútra

13 obetí zahynulo priamo na mieste činu, k nim sa počítač 14 mŕtvy čo je samotný strelec a 1 obeť zomrela v nemocnici.

Boris Kršňák, redaktor

Minister Rakúšan hovoril aj o tom, že v poslaneckej snemovni už je novela zákona, ktorá bola pripravená ešte pred útokom, hovorí o
držaní zbrane i informovaní všetkých dôležitých zložiek.

Vít Rakúšan, český minister vnútra

Oprávnenie polície Českej republiky preventívne zaistiť zbraň na základe bezpečnostných informácií, povinnosť podnikateľov oznamovať
polícií Českej republiky podozrivé nákup zbraní alebo streliva, prístup ošetrujúcich lekárov do centrálneho registru zbraní.

Boris Kršňák, redaktor

Policajný prezident Martin Ondrášek hovoril aj o tom, že už prešetrujú 8 prípadov podpory tejto masovej vraždy či branie si príkladu z nej.

Martin Ondrášek, policajný prezident

Šírenie poplašnej správy „nechal som sa inšpirovať, chcem zabíjať“, v Olomouckom kraji žiak základnej školy, „vystrieľam školu“.

Boris Kršňák, redaktor

Polícia už zadržala 4 podozrivých a vyzýva verejnosť a médiá, aby nebulvarizovali masovú vraždu, lebo si z nej niekto môže zobrať
príklad. Z Prahy Boris Kršňák, Rtvs

Marián Žáry Kukelka, moderátor

Odborníci sa v názoroch na predchádzanie podobným činom čiastočne rozchádzajú. Kým väčšina bezpečnostných analytikov hovorí o
zvyšovaní opatrení pri takzvaných mäkkých cieľoch, psychológovia kladú dôraz na prevenciu už od materskej školy a včasné
zachytávanie rizikových rodín. Dôležité je však podľa oboch táborov citlivo pristupovať aj k informovaniu o takýchto udalostiach.

Jana Balková, redaktorka

Ľudia ktorých zasiahla tragédia hľadajú istotu, hovorí psychológ a zakladateľ internetovej poradne IPčko Marek Madro. Podľa neho je
dôležité, aby mali všetky dostupné informácie, ktoré im potvrdia, že sú v bezpečí. Vysvetľuje, že na spracovanie akútneho stresu a
strachu má každý človek svoj vlastný mechanizmus.

Marek Madro, psychológ a zakladateľ internetovej poradne IPčko
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Najviac funguje súdržnosť, podpora komunity, podpora spoločnosti, ktorá odsudzuje ten hrozný čin a oveľa viac treba rozprávať o
obetiach a o podpore tých rodín a o systémových zmenách, ktoré zabránia tomu, aby sa niečo takéto v budúcnosti ešte opakovalo.

Jana Balková, redaktorka

Tragédia z prahy opäť rozprúdila debatu aj o tom, ako informovať o podobných udalostiach. Český bezpečnostný expert Lumír Němec
pre český portál Seznam Zprávy zdôraznil, že je rizikové zverejňovať najmä fotografie a videá z miesta činu v čase policajného zásahu.
Spomenul najmä fotografiu s ľuďmi na Rímse, ktorá sa začala najprv šíriť sociálnymi sieťami.

Lumír Němec, český bezpečnostný expert

Je to návodná fotografia, útočník môže byť online, môže to sledovať a naraz zistí, že na Rímse sedí 6-8 ľudí a môže ho to naviesť na to
aby po nich šiel. Tieto informácie a fotky publikovať v dobe kedy ten zásah prebieha je hlavne nebezpečné pre tých ľudí ktorý sú vo vnútri
a pre tých ľudí ktorý sú v ohrození.

Jana Balková, redaktorka

Upozorňovanie na osobu páchateľa zas vidí Marek Madro z IPčka ako problematické najmä v súvislosti so sociálnymi sieťami, ktoré
podľa neho prispievajú k radikalizácii podobne zmýšľajúcich ľudí. Vysvetľuje však, že ich snahe izolovať sa od ostatných sa nedá
zabrániť.

Marek Madro, psychológ a zakladateľ internetovej poradne IPčko

Čomu dokážeme zabrániť je, že budeme reagovať na tie každodenné problémy mladých ľudí v školách, nebudeme ich bagatelizovať,
pretože oni zažívajú pocit, že ten systém nedokáže reagovať na tie každodenné, často sú to naozaj drobné zážitky, nespravodlivosti,
krivdy.

Jana Balková, redaktorka

Podľa neho takí jedinci majú pocit, že systém problémy ututláva a oni potrebujú, aby ich bral vážne. Jana Balková, Rtvs

Marián Žáry Kukelka, moderátor

Bezpečnostný odborník upozorňuje, že Slovensko je v bezpečnosti na školách oproti Českej republike či iným západným štátom pozadu.
Univerzity sú oveľa špecifickejšie pretože pohyb na nich nie je regulovaný tak ako na základných a stredných školách. Na tragédiu v
Prahe reaguje aj rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella, ktorý hovorí, že je nutné rokovať nielen o dátovej
bezpečnosti univerzitných systémov, ale aj o fyzickej bezpečnosti na školách. Minister vnútra Matúš Šutaj Eštok pripúšťa debatu aj o
sprísnení legislatívy na držbu zbraní.

Barbora Tomková, redaktorka

Karlova univerzita v Prahe rozmýšľa nad zavedením bezpečnostných prvkov na škole. Brána na odhalenie kovov v batožine alebo iných
predmetov by mohla pomôcť predísť tragickým udalostiam. Minister vnútra Matúš šutaj eštok v nadväznosti na streľbu pripúšťa nielen
debatu o sprísnení legislatívy na držbu legálnych zbraní, ale aj prevencie na školách či zavedení bezpečnostných prvkov.

Matúš Šutaj Eštok, minister vnútra

Tá prevencia je aj o vzdelávaní na školách, toto je určite oblasť, ktorej sa budeme musieť venovať. Vidíte, že budeme musieť otvoriť aj tú
debatu so zriaďovateľmi škôl ako chrániť naše deti. Ja by som bol veľmi nerád aby sme sa dostali do stavu aký vidíme v Spojených
štátoch amerických kedy z tých škôl sú pomaly ozbrojené pevnosti obrnené ale musíme predpripravovať aj my také kroky, ktoré budú
chrániť naše deti.

Barbora Tomková, redaktorka

Dekan Filozofickej fakulty univerzity Komenského v Bratislave Marián Zouhar tvrdí, že kontrola pri vstupe na fakultu je takmer nereálna.

Marián Zouhar, dekan Filozofickej fakulty univerzity Komenského v Bratislave

Zavádzanie akýchkoľvek bezpečnostných prvkov ktoré by potenciálne mohli zabrániť takýmto incidentom je veľmi problematické, pretože
my sme otvorená akademická pôda takže k nám ľudia prichádzajú a odchádzajú slobodne. Technicky povedzme u nás nerealizovateľné,
že by sa mali zaviesť nejaké turnikety alebo bezpečnostné brány, kontroly, detektory kovov a podobne.

Barbora Tomková, redaktorka
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Odborník na bezpečnosť Martin Královič pripomína, že vysoké školy sú špecifickejšie ako základné a stredné. Problémom je aj
financovanie.

Martin Královič, odborník na bezpečnosť

Tie univerzity sú v tom špecifické, že je tam úplne iný režim a iný pohyb. Ten pohyb je tam menej regulovaný. Je tam samozrejme veľké
množstvo dospelých osôb a samozrejme v neposlednom rade sa tu bavíme aj o finančných možnostiach v školstve, kde nejaké
zásadnejšie bezpečnostné opatrenia by určite vyžadovali veľké finančné prostriedky.

Barbora Tomková, redaktorka

V situácii aká sa stala včera v Prahe, je základným pravidlom podľa polície aj odborníka taktika uteč, skry sa a bojuj. Barbora Tomková,
Rtvs

Marián Žáry Kukelka, moderátor

Ako sme už informovali česká polícia aktuálne rieši aj vlnu dezinformácií, pred ktorou varoval šéf rezortu vnútra Vít Rakúšan. Objavujú sa
aj komentáre na sociálnych sieťach, ktoré oslavujú vraha a píšu, že citujem „mohol zabiť viac ľudí“. Prečo to ľudia robia? A aké je
riešenie? Soňa Weissová sa na to pýtala experta na kybernetickú bezpečnosť Victora Breinera.

Victor Breiner, expert na kybernetickú bezpečnosť

Pretože sú na to naučený, že je to nový normál veď už dneska vyslovene politické špičky, respektíve kanály alebo deez influenceri toto
robia dennodenne a tým napríklad, že Facebook takému obsahu umelo zvyšuje dosah. V dlhodobom horizonte za posledných 10 rokov
sa z tohto stal denný normál, rôzne veľa ľudí stratilo akúkoľvek kontakt s realitou, akúkoľvek empatiu s blížnymi, so susedmi, so
spoluobčanmi, prepadli do paralelného vesmíru nenávisti a konšpirácií, kde je všetko inak, strácajú vôbec akékoľvek zábrany. Odkedy
vládna moc legitimizuje dezinformačnú (nezrozumiteľné) a dezinformačné médiá, ktoré sú vysokou mierou spoluzodpovedné za šírenie
konšpirácií a nenávisti, tak vidíme paralelne k tomu aj nárast týchto prejavov, pretože ľudia si myslia, že tak to je úplne v poriadku
rozprávať, keďže vládni predstavitelia, verejne známe osobnosti takýmto štýlom komunikujú úplne bežne.

Soňa Weissová, redaktorka

Ale tie sociálne siete asi ani politici sa nedajú úplne vypnúť. Kde vy teda vidíte riešenie?

Victor Breiner, expert na kybernetickú bezpečnosť

Sociálne siete by sme celkom určite vypínať nemali, pretože patria k podobnej komunikácii, na 2 strane ten biznis model ktorý si sociálne
siete nastavili, že čím viacej nenávisti, čím viacej obsahu, ktorý ľudí rozdeľuje, čím viacej populizmu a nacionalizmu tak tým viacej
zarábajú na reklamách, je neudržateľný a preto je dôležité otvárať diskusiu o regulácii a 2 strane to nemôže byť jediný prístup. Treba
otvorene hovoriť o tom, čo nás ako ľudí a občanov spája, nie iba to, čo nás rozdeľuje a nie je to úlohou regulátorov ani sociálnych sietí,
ale je to úlohou buď občianskej spoločnosti alebo spoločenských lídrov, politických lídrov každého, kto má nejaký hlas vo verejnom
priestore, aby sa snažili zjednocovať spoločnosť. Znamená to, že toto je bezpečnostno-obranná téma aj v kontexte toho, čo sa udialo v
Prahe o tejto strašnej odsúdenia hodnej tragédie je to aby bezpečnostné zložky a tajné služby chápali rozmer tohto informačného
priestoru tak veľmi, aby už menovali relevantné zdroje a pozornosť, čo si nie som úplne istí, že sa v tejto dobe deje.

Marián Žáry Kukelka, moderátor

Po streľbe v Prahe nemocnice okamžite aktivovali takzvaný trauma plán. Takýto scenár sa využíva aj pri vážnych dopravných nehodách,
napríklad pri zrážke kamióna a autobusu s maďarskými turistami ho tento rok aktivovala Univerzitná nemocnica v Bratislave. O čo ide a
ako sme pripravení u nás a prečo je dôležité, aby trauma plán nebol len na papieri sa Nina Miková rozprávala s primárom centrálneho
prijímacieho oddelenia na bratislavských Kramároch Richardom Demovičom.

Richard Demovič, primár centrálneho prijímacieho oddelenia na bratislavských Kramároch

Traumatologický plán je vnútorný manuál nemocnice kde hovorí o tom, ako dosiahnuť pripravenosť konkrétnej nemocnice na vykonanie
hromadného príjmu ranených a zasiahnutých po udalosti s hromadným postihnutím osôb. Všetci zamestnanci by mali byť s ním
oboznámení, musia poznať svoje miesto, zodpovednosť, povinnosti. Existuje tu právomoc riaditeľa univerzitnej nemocnice, ktorý ho
vyhlasuje na základe informácií od záchranárskych zložiek, čiže uvoľňujú sa lôžka, zvolávajú sa zamestnanci, mobilizuje sa hematológia
a tak aby bol zabezpečený dostatok všetkých nevyhnutných medicínskych postupov a liekových na to aby sa zvládol takýto svojím
spôsobom havarijný stav.

Nina Miková, redaktorka

https://mediaboard.com/
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Ako je takýto plán nastavený vo vašej nemocnici alebo na Slovensku? Čo vnímate ako najdôležitejšie?

Richard Demovič, primár centrálneho prijímacieho oddelenia na bratislavských Kramároch

Je potrebné aby tento traumatologický plán bol nielen na papieri, je veľmi dôležité aspoň istým spôsobom vyskúšať v takzvaných
mierových podmienkach jednotlivé postupy, identifikovať slabé miesta, inovovať ten dokument. Na Slovensku je aleže ale veľmi nízky
záujem o precvičovanie si takýchto situácií. Naša nemocnica pravidelne trénuje, venujeme sa tomu, za iných si netrúfam povedať, čo
robia.

Nina Miková, redaktorka

Na udalosť aká sa stala v Česku nie sme v našich končinách zvyknutí. Ako sa teda takzvaný trauma plán u vás v nemocnici zdokonaľuje,
prispôsobuje novým situáciám okrem tých cvičení?

Richard Demovič, primár centrálneho prijímacieho oddelenia na bratislavských Kramároch

No celkom určite dostaneme k dispozícii od českých kolegov nejakú analýzu toho, čo sa tam dialo, pravdepodobne tie záchranárske
zložky ako také budú mať možnosť sa s ním oboznámiť a hľadať riešenia v rámci toho, že by sme porovnávali ten systém na Slovensku s
Českou republikou. Zakomponovali tam isté postupy, ktoré teda sú dôležité, aby sme zvládli takéto tragické udalosti.

https://mediaboard.com/
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Rádiožurnál o 22:00  
  22. 12. 2023, 22:00, Relácia: Rádiožurnál o 22:00, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella
Dosah: 33 387 GRP: 0,74 OTS: 0,01 AVE: 7282 EUR 

[strojový prepis] …Na tragédiu v Prahe reaguje aj rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella, ktorý hovorí, že je
nutné rokovať nielen o dátovej bezpečnosti univerzitných systémov, ale aj o fyzickej bezpečnosti na školách. Minister vnútra Matúš Šutaj
Eštok pripúšťa debatu aj o sprísnení legislatívy na držbu zbraní.…

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1364887812/8a97180c07ba517bff20?topic_monitor=36657&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDczMDA0MDMsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM2NDg4NzgxMiwidGlkIjozNjY1N30.0m_avGH630-QwDjfZXc5Zy14k-j0mf_ZwgKDGWOQdXw
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Správy  
  23. 12. 2023, 1:00, Relácia: Správy, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát

UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella, Ďalšie zdroje: Správy
Dosah: 66 774 GRP: 1,48 OTS: 0,01 AVE: 2973 EUR 

[strojový prepis] …Na tragédiu v Prahe reaguje aj rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella, ktorý hovorí, že je
nutné rokovať nielen o dátovej bezpečnosti univerzitných systémov, ale aj o fyzickej bezpečnosti na školách.…

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1364914045/e88e246a68e472f4e6fb?topic_monitor=36657&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDczMDA0MDMsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM2NDkxNDA0NSwidGlkIjozNjY1N30.hNULUfqPfjkfNeAMKTpcs5pM1Rcvrw3ZwhIEZY3S79o
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Správy RTVS  
  23. 12. 2023, 13:00, Relácia: Správy RTVS, Stanica: Rádio Regina (západ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 362 EUR 

[strojový prepis] …Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella, ktorý považuje za nevyhnutné diskutovať nielen o
dátovej bezpečnosti univerzitných systémov, ale aj fyzickej bezpečnosti. Dekan Filozofickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave
Marián zouhár tvrdí, že kontrola pri vstupe na fakulty je takmer nereálna.…

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1365222130/5b5bca6642aabf369643?topic_monitor=36657&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDczMDA0MDMsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM2NTIyMjEzMCwidGlkIjozNjY1N30.aQCMjhC1b5moHGh1wV8Zn6HG4ZxK5EFR-8d5UakuhIQ
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Obete pražskej tragédie si uctili aj v Košiciach  
  24. 12. 2023, 9:57, Zdroj: kosice.standard.sk , Sentiment: Ambivalentný, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: rektor UPJŠ

Dosah: 83 107 GRP: 1,85 OTS: 0,02 AVE: 1419 EUR 

23.12. o 19:37

KOŠICE – Aj Košice sa zapojili do smútočných aktivít na počesť obetí pražskej tragédie, ktorá sa nedávno odohrala na Filozofickej
fakulte Karlovej univerzity v Prahe. Pri streľbe prišlo o život 14 osôb a ďalších 25 bolo zranených. Tragédia, na ktorú sa len ťažko hľadajú
slová, zasiahla celý svet.

V rámci štátneho smútku vyhláseného v Českej republike dňa 23. decembra sa v Košiciach uskutočnilo pietne stretnutie na počesť obetí.
Podujatie sa konalo o 17.00 pred hlavnou budovou Technickej univerzity na Letnej ulici. Úctu a spolupatričnosť prišli vyjadriť vedenie
univerzity, študenti i verejnosť. Pred modlitbou kňaz Peter Gombita pripomenul, že „ľudský život je ten najväčší dar, najväčšia hodnota,
ktorú vlastní človek.“

Vedenie Technickej univerzity v Košiciach vyjadrilo svoju podporu Karlovej univerzite v Prahe, jej zamestnancom, študentom a všetkým,
ktorých sa táto tragédia dotýka. Branislav Koniar, zakladateľ občianskej iniciatívy Východ nie je exit, vyzval cez sociálne siete ľudí, aby si
prišli uctiť pamiatku obetí. „S veľkým smútkom si uvedomujeme hrôzu týchto udalostí, no tiež výstrahu, že násilie sa nezadržateľne
dostáva do až desivej blízkosti kohokoľvek z nás.“

Z regiónu Tragédia v Prahe hlboko zasiahla rektora Trenčianskej univerzity aj zástupcov mesta

Lekárska fakulta UPJŠ na sociálnych sieťach uverejnila vyhlásenie, v ktorom odsudzuje násilie a vyjadruje sústrasť pozostalým. Podobne
sa vyjadrila aj strojnícka fakulta TUKE, ktorá tiež odsúdila tento násilný čin a vyjadrila podporu Karlovej univerzite v Prahe. Stretnutie v
Košiciach bolo symbolickým prejavom spolupatričnosti a odporu voči násiliu a nehumánnosti.

(Facebook/TUKE, der)

https://mediaboard.com/
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Slovenské školstvo je na tom zle. HN sa pokúsili nájsť päť pozitívnych vecí, ktoré sa v ňom tento rok stali  
  25. 12. 2023, 19:30, Zdroj: hnonline.sk , Vydavateľ: MAFRA Slovakia, a.s., Autor: Pavol Krasko, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 288 820 GRP: 6,42 OTS: 0,06 AVE: 2024 EUR 

Pedagógov určite najviac potešilo to najpodstatnejšie – peniaze. Platy v školstve sa v roku 2023 zvyšovali dokonca dvakrát.

Zvýšenie platov učiteľov, rozbeh dlhoočakávanej kurikulárnej reformy, milióny eur z Plánu obnovy a odolnosti či veľké dotácie do rezortu
školstva.

To sú len niektoré z pozitívnych zmien, ktoré počas roku 2023 pomohli k nakopnutiu lepšieho vzdelávania na slovenských školách.

Pozrite si päť vecí, ktoré možno označiť za pozitívne signály v školstve v uplynulom roku.

1. Rok bez covidu

Nepríjemný koronavírus znepríjemňoval od roku 2020 nielen každodenný život, ale aj proces vzdelávania. Deti sa často učili online, čo
výrazne komplikovalo ich napredovanie. Tretie a zároveň posledné kolo núdzového stavu však bolo zrušené vo februári 2022. Školský
rok 2022/2023 už bol teda bez obmedzení, čo pokračuje počas celého kalendárneho roku 2023. Žiaci sa tak môžu plnohodnotne
sústrediť na vzdelávanie.

2. Viac peňazí pre učiteľov

Pedagógov určite najviac potešilo to najpodstatnejšie – peniaze. Platy v školstve sa v roku 2023 zvyšovali dokonca dvakrát. Učitelia,
odborní zamestnanci a výskumní pracovníci si od 1. januára 2023 prilepšili o desať a od 1. septembra 2023 o ďalších 12 percent. Lepšie
sú na tom aj nepedagogickí zamestnanci škôl. Od 1. januára 2023 im pribudlo k výplatám sedem a od 1. septembra 2023 ďalších desať
percent.

Učitelia žiadajú dvojciferné zvýšenie platov. Kým rozpočet s tým neráta, Drucker zvažuje príplatky

Zvyšovanie platov dohodol s odborármi ešte v roku 2022 vtedajší premiér Eduard Heger . Predseda Odborového zväzu pracovníkov
školstva a vedy Pavel Ondek mal napriek tomu obavy, že takéto prilepšenie nebude stačiť: „Keď bude stúpať inflácia, tak toto navýšenie
pokryje iba ju.“ Šéf odborárov už teraz pripravuje návrh, aby sa vo zvyšovaní miezd pokračovalo.

3. Začiatok zmien

Meradlom nášho školstva je rebríček vysokých škôl Global 2000, ktorý každoročne aktualizuje uznávaná organizácia Center for World
University Rankings. Medzi najlepších dvetisíc univerzít vo svete sa zmestili iba štyri slovenské školy. Najlepšie sa umiestnila Univerzita
Komenského v Bratislave, ktorá obsadila 661. miesto.

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach skončila na 1 453. mieste, nasleduje Slovenská technická univerzita v Bratislave (1 637.
miesto) a Technická univerzita v Košiciach (1 933. miesto).

O nič lepšie na tom nie sme ani pri porovnaní 15-ročných žiakov. V posledných testoch PISA 2022 sme mali historicky najhoršie výsledky
v oblasti čitateľskej, matematickej a aj prírodovednej gramotnosti. To však podľa exministra školstva Jána Horeckého môže byť práve
odrazom k tomu, aby sme čo najlepšie zaviedli kurikulárnu reformu, ktorá by mala pomôcť žiakom základných škôl k lepšej vzdelanosti.
Kurikulárna reforma totiž dbá na to, aby bolo dieťa kreatívnejšie, logickejšie, tvorivejšie a malo kritické myslenie. Ak sa to podarí, tak deti
prídu na stredné školy, univerzity, ale aj do života lepšie pripravené.

Exminister Horecký pre HN: Zmena v školstve sa začala, no potrvá dlho. Jeden krok koalície označil za vulgárny

V tomto školskom roku sa do pilotného projektu reformy zapojilo prvých 39 základných škôl. Budúci školský rok by už malo byť v systéme
dvesto škôl. V školskom roku 2025/2026 prejde na nový vzdelávací systém tretina škôl a nasledujúci rok úplne všetky. Aktuálne sa
novým spôsobom vyučujú iba žiaci prvého ročníka vybraných 39 základných škôl. Od kurikulárnej reformy si mnohí odborníci, exministri
školstva, ale aj súčasný šéf rezortu sľubujú veľmi pozitívne zmeny.

4. Slovensko splnilo míľniky z Plánu obnovy a odolnosti

Naša krajina dostala 22. marca 2023 druhú platbu z Plánu obnovy a odolnosti v plnej výške 814,7 milióna eur po tom, ako sa nám
podarilo ešte v priebehu roka 2022 splniť všetky potrebné míľniky. O tom, že sme to zvládli, rozhodla Európska komisia práve v marci
2023. Slovenské vlády nespali ani v nasledujúcom období a po splnení ďalších míľnikov a cieľov sme 25. septembra 2023 požiadali o
platbu v rovnakej výške. Ďalšie potrebné opatrenia sme zaviedli v nasledujúcich týždňoch, a tak sme mohli 5. decembra 2023 požiadať aj
o štvrtú platbu. Tentoraz v hodnote až 923,8 milióna eur.

https://mediaboard.com/
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Eurokomisia posudzuje platbu 799 miliónov eur pre Slovensko cez plán obnovy

Práve peniaze z Plánu obnovy a odolnosti majú pomôcť k lepšiemu vzdelávaniu vďaka kurikulárnej reforme. „Zvýšenie kvality
slovenských žiakov a študentov nad úroveň priemeru krajín OECD by mohlo dlhodobo zvýšiť ročný ekonomický rast o 0,5
percentuálneho bodu,“ píše rezort školstva. Peniaze majú pomôcť aj k nákladom, ktoré sú spojené s desegregáciou marginalizovaných
skupín na školách . „Posilnenie inklúzie sociálne a zdravotne znevýhodnených detí vo vzdelávaní výrazne prispeje k ich úspešnému
začleneniu do spoločnosti a na trh práce,“ dodáva ministerstvo. Každá z priorít plánu obnovy sa skladá z tematických komponentov. Tieto
v sebe zahŕňajú reformy a investície, pre ktoré sú stanovené takzvané míľniky a ciele.

5. Viac peňazí do školstva

Mnohé zo spomínaných vecí by sa nedali zrealizovať, keby do školstva nenatekali peniaze aj zo štátneho rozpočtu. Do školstva však
bolo naliatych za posledné dva roky omnoho viac peňazí ako v predchádzajúcom období. Zatiaľ čo v roku 2020 išlo do školstva 1,58
miliardy eur a v roku 2021 1,75 miliardy eur, tak v nasledujúcich rokoch to bolo 3,64 miliardy eur, respektíve až 4,03 miliardy.

Autor: Pavol Krasko

https://mediaboard.com/
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Činnosť Slovenskej univerzitnej a priemyselnej edukačnej platformy Európskej batériovej akadémie v r  
  26. 12. 2023, 20:05, Zdroj: sjf.stuba.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 31 633 GRP: 0,70 OTS: 0,01 AVE: 935 EUR 

Ústavy a pracoviská

Ústavy

Ústav aplikovanej mechaniky a mechatroniky Ústav automatizácie, informatizácie a merania Ústav automobilového inžinierstva a
konštruovania Ústav matematiky a fyziky Ústav procesného inžinierstva

ústavy

... Dianie na fakulte Činnosť Slovenskej univerzitnej a priemyselnej edukačnej platformy EBA v roku 2023.

Navigácia

Činnosť Slovenskej univerzitnej a priemyselnej edukačnej platformy Európskej batériovej akadémie v roku 2023

PUBLIKOVANÉ 26. december 2023

Koncom roka 2022 sa sformovalo združenie SKEBA – Slovenská univerzitná a priemyselná edukačná platforma Európskej batériovej
akadémie – ktorého lídrom je Strojnícka fakulta STU v Bratislave, zastúpená Dr.h.c. prof. Ing. Ľubomírom Šoošom, PhD., a ďalšími
členmi sú Prírodovedecká fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Strojnícka fakulta Technickej univerzity v Košiciach,
Strojnícka fakulta Žilinskej univerzity v Žiline, Zväz automobilového priemyslu Slovenskej republiky, Duálna akadémia z.p.o. a Centrum
vedecko-technických informácií Slovenskej republiky.

V máji 2023 bola uzatvorená a podpísaná zmluva medzi MŠVVaŠ SR a SKEBA následne začiatkom novembra bolo podpísané
Memorandum o spolupráci medzi MŠVVaŠ SR a EIT InnoEnergy

Cieľom platformy SKEBA je vytvoriť na národnej úrovni spoluprácu a partnerstvo pri podpore a realizácii školiacich programov na
kompetenciu a zručností v oblasti batérií so spoločnosťou EIT InnoEnergy so sídlom v Eindhovene. InnoEnergy založili európske subjekty
a organizácie ako celoeurópsku sieť obchodných, akademických a výskumných partnerov s cieľom nadviazať a upevniť spoluprácu v
oblasti výmeny nápadov, zdrojov a zručností v záujme dosiahnutia plne udržateľného energetického priemyslu. SKEBA bude poskytovať
a realizovať školiace programy prostredníctvom modelu EBA250 Battery Academy. V rámci tohto programu sa v súčasnosti pripravuje
komplexné školenie 25 trénerov z piatich partnerských inštitúcií SKEBA, ktorí budú ďalej zabezpečovať vzdelávanie na základe dopytu
od priemyselných spoločností.

InnoEnergy Skills Institute – organizácia zastrešená EIT InnoEnergy poskytujúca vzdelávanie v oblasti udržateľných energií – v decembri
tohto roku dosiahla míľnik 50 000 vyškolených osôb od svojho založenia vo februári 2022. Pri tejto príležitosti sa 11. decembra v Bruseli
konalo slávnostné podujatie, na ktorom podpredseda Eúropskej komisie Maroš Šefčovič ocenil piatich absolventov rôznych školení z
piatich členských krajín EÚ – Slovenska, Poľska, Rumunska, Španielska a Švédska. Za Slovensko si ocenenie za úspešné absolvovanie
kurzu o základoch batérií prevzal doc. Ing. Martin Gulan, PhD. zo Strojníckej fakulty STU v Bratislave, ktorý na podujatí prezentoval tiež
platformu SKEBA.

Bola pre vás táto stránka užitočná?

Áno

Prípadne napíšte čo sa Vám páči/nepáči

Aktuality

Autor: STU Bratislava
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Významní rektori a dekani fakúlt pre HN opísali, kde sa podľa nich naše školstvo nachádza a ako ho zlepšiť.

Najvyšší predstavitelia najlepších univerzít na Slovensku odpovedali na dve otázky HN. Prvou bolo, ako vnímajú aktuálne školstvo,
respektíve kde má vzdelávací proces najväčšie problémy a čo je na ňom dobré, druhou, v čom by sa malo zlepšiť.

Kde má vzdelávací proces najväčšie problémy?

Rektor Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella

Tradície vzdelávania na území terajšej Slovenskej republiky patria medzi tie najvýznamnejšie v Európe. Žiaľ, v poslednom čase došlo aj k
„nežiaducim“ inováciám (napríklad novela vysokoškolského zákona, zápasíme dlhoročne vo všetkých segmentoch školstva s
nedofinancovaním). Vzhľadom na zastarané a nemoderné vybavenie vo veľa školách mnohé si žiadajú rozsiahle rekonštrukcie alebo
nové budovy. Za vyspelým zahraničím zaostávame čoraz viac. Preto aj pri veľmi slušnej kvalite našich pedagógov (v priemere)
nedokážeme vytvoriť pre našich študentov dostatočne atraktívne prostredie, čo ich často motivuje k úvahám o odchode zo Slovenska.

Naopak, vysoko pozitívne hodnotím našu elitu pedagógov a vedcov , výskumníkov – viem sa v tomto smere najlepšie vyjadriť najmä k
vysokému školstvu, kde veľmi často dokazujeme, že sme schopní plnohodnotne spolupracovať aj s najvýznamnejšími univerzitami sveta
a rovnako to, že naši absolventi z viacerých vysokých škôl sú v zahraničí žiadaní a často až tam dosiahnu excelentné výsledky vo vede a
výskume. Teším sa vôli súčasného vedenia Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky diskutovať o týchto
problémoch, hodnotiť nielen kvantitu, ale predovšetkým kvalitu a snahe postupne odstraňovať chyby z minulosti.

Dekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave Juraj Payer

Ako najväčší problém školstva vnímam jeho nepripravenosť na potreby súčasnej doby a trhu práce. A to tak v zmysle technickej
vybavenosti, učebných pomôcok a postupov, ako aj v zmysle priestorových a personálnych kapacít. Dôvodom je dlhodobé
podfinancovanie, ale aj nemotivujúce prostredie, čo platí v rovnakej miere pre školstvo aj pre zdravotníctvo.

Nové lieky, liečba miechy aj menšia byrokracia. AI mieri do zdravotníctva

Dobré je, že sa aj v tomto prostredí vždy nájdu ľudia, ktorí sa snažia posúvať veci k lepšiemu a bojovať za skvalitnenie výučby. Na
Slovensku máme prvotriednych pedagógov, odborníkov a vzdelávacie inštitúcie, ktoré vychovávajú špičkových odborníkov, vedcov,
zamestnancov. Potrebujeme im dať viac dôvery a hlasu, aby aj mladí ľudia vedeli, že sa im oplatí študovať a pracovať na Slovensku.

Dekan fakulty matematiky, fyziky a informatiky Univerzity Komenského v Bratislave Daniel Ševčovič

Naše školstvo stále čerpá z dobrých tradícií vzdelávania na všetkých stupňoch škôl. Máme veľa talentovaných študentov , ktorí sa bez
problémov presadzujú doma i v zahraničí. Obzvlášť sa to týka prírodných vied, matematiky a informatiky. Na našu Fakultu matematiky,
fyziky a informatiky sa hlásia veľmi šikovní študenti, ktorí majú motiváciu vzdelávať sa v náročných odboroch. Majú možnosť čerpať
vedomosti od našich svetoznámych odborníkov v matematike, fyzike a informatike. O záujme o štúdium svedčí aj najvyšší podiel
študentov, ktorí u nás študujú v rámci programu Študuj doma. Máme vynovené priestory, moderné laboratóriá a špičkové vybavenie.

Táto modernizácia nás však stála množstvo úsilia, pričom ako najväčší problém školstva (nielen vysokoškolského) vnímam nešikovný
systém verejného obstarávania, ktorý veľmi brzdí rozvoj a odčerpáva sily tvorivým pracovníkom. Určite by kvalite prírodovedne
orientovaného vzdelávania na Slovensku pomohlo zamyslieť sa nad znovuzavedením povinnej maturity z matematiky. Okolité krajiny si
to zachovali.

Rektor Žilinskej univerzity v Žiline Ján Čelko

Odpovedať na takú zložitú otázku, akou je školstvo na Slovensku, nie je možné jednou či dvomi vetami. Svoju odpoveď som
naformuloval do troch základných realít vývoja vysokého školstva za ostatných 31 rokov.

Vysoké školy v ponovembrových podmienkach po roku 1989 boli pod silnejúcim tlakom minimálne troch realít vtedajšej doby. Prvou z
nich bol rastúci záujem o vzdelanie, pričom táto nevyhnutná a chvályhodná expanzia, najmä vysokoškolského vzdelávania, viedla k
masovosti. Vysoké nároky na finančné zdroje boli dôvodom hľadania menej nákladných vzdelávacích modelov.

Polyméry zo SAV môžu raz liečiť cukrovku. V tých vodorozpustných máme prvenstvo vo svete, hovorí vedec

Druhou realitou bola globalizácia ako dôsledok technického progresu. Neregulovaný globálny trh práce vyhľadával schopných a 
vzdelaných ľudí, mnohí z nich však mali oslabené národné väzby. Mobilita ľudí predstavovala tretiu dôležitú realitu prítomnosti.
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Predpokladom bolo vytvoriť porovnateľný systém vzdelávania na národnej, ale aj medzinárodnej úrovni.

Kvalitu, hlavne vysokoškolského štúdia, znižoval normatív prijímaných študentov na úkor výberu tých najlepších, ktorí majú adekvátne
predpoklady na vysokoškolské štúdium. Výrazne negatívne prispeli ku kvalite aj politické rozhodnutia, ktoré viedli k expanzii počtu
vysokých škôl.

Napriek tomu si viacero vysokých škôl zachovalo vysokú úroveň, porovnateľnú so zahraničím. Porovnávanie pomocou rôznych
hodnotiacich rebríčkov ukazuje síce postavenie slovenských vysokých škôl, avšak nehodnotí základné okrajové podmienky ich existencie
a prevádzky, v ktorých za zahraničím veľmi výrazne zaostávame.

Čo želáte školstvu v roku 2024 (od základného až po vysokoškolské), respektíve v čom by sa malo zlepšiť?

Rektor Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Daniel Pella

Moje želanie je jednoduché – vytvoriť atraktívne a moderné podmienky pre vzdelávanie, vytvoriť konkurencieschopné prostredie nielen v
rámci vysokých škôl, ale i celej Slovenskej republike. To všetko by mohlo poslúžiť ako výborná báza pre postupný rast kvality vedy a
výskumu. Nechcem, aby moje želanie bolo o peniazoch, ale bez dofinancovania tých najkritickejších oblastí želania zostanú len
želaniami. Prajem preto vláde Slovenskej republiky, aby urobila všetko to, čo je v jej silách pre to, aby naša krajina mala čo najviac
zdravých a vzdelaných občanov.

Exminister Horecký pre HN: Zmena v školstve sa začala, no potrvá dlho. Jeden krok koalície označil za vulgárny

Dekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave Juraj Payer

Želám si, aby sa školstvu, ako aj zdravotníctvu, čo sú pre nás dve neoddeliteľné veci, dostala taká pozornosť a dôvera, ako si zaslúžia. V
konečnom dôsledku práve vzdelanie a zdravie v najväčšej miere ovplyvňujú to, ako sa bude celá naša spoločnosť rozvíjať a prosperovať.
A to by sme si všetci mali uvedomiť.

Špecificky pre Lekársku fakultu Univerzity Komenského si želám, aby budúci rok priniesol skvalitnenie priestorov a kapacít na klinickú
výučbu študentov. A aby nás preniesol o rok bližšie k vytúženej novej univerzitnej nemocnici v Bratislave, ktorá bude ďalšie roky
prínosom tak pre medikov, ako aj pre našich pacientov.

Dekan fakulty matematiky, fyziky a informatiky Univerzity Komenského v Bratislave Daniel Ševčovič

Želám veľa dobrých študentov, ktorí budú vidieť perspektívu svojho ďalšieho pôsobenia na Slovensku. Želám, aby sa nám naďalej darilo
presadzovať sa vo svetovom meradle vo vede a výskume. A napokon tvorcom politík v oblasti vzdelávania želám správne rozhodnutia a
väčšie otvorenie sa diskusii s odbornou verejnosťou.

Autor: Pavol Krasko

https://mediaboard.com/

	Správy   
	Správy   
	Študentky a študenti Právnickej fakulty UK ukázali príklad hodný nasledovania   
	Ostaňte sviatočne naladení: Vyraziť môžete na lákavé víkendové podujatia v Košiciach   
	Na tragédiu v Prahe reagujú aj naši rektori: Mali by sme zvážiť psychologické testy   
	Svet okolo nás   
	Úprimnú sústrasť obetiam pražskému útoku vyjadrili aj východoslovenské univerzity   
	Správy   
	Česká polícia podrobne informovala o zásahu na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity kde útočník vraždil   
	Rádiožurnál o 22:00   
	Správy   
	Správy RTVS   
	Obete pražskej tragédie si uctili aj v Košiciach   
	Slovenské školstvo je na tom zle. HN sa pokúsili nájsť päť pozitívnych vecí, ktoré sa v ňom tento rok stali   
	Činnosť Slovenskej univerzitnej a priemyselnej edukačnej platformy Európskej batériovej akadémie v r   
	Špičky akademickej obce pomenovali chyby v školstve. Aké navrhujú riešenia   


